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گروه سیاسی- خاطره میرزا: اعتراض به تغییر بودجه 
پــس از تصویب اولین بار در روز آخر فروردین مطرح شــد 
و اینک عمری دو ماه دارد، اما هنوز پاســخ مستدل و قانع 
کننده ای به آن داده نشــده و علی رغم سعی هیات رئیسه 
مجلس در ســاکت کردن معترضان روز گذشــته بار دیگر 

نماینده خرم آباد نسبت به این موضوع اعتراض کرد.  
سی و یکم  فروردین ماه ۱۴۰۰ علی خضریان، سخنگوی 
کمیسیون اصل نود مجلس از تخلفی پرده برداشت که باعث 
تعجب بســیاری از نمایندگان مجلــس و همچنین فعالان 
اقتصادی و سیاسی کشــور شد.   خضریان در پیامی که در 
صفحه توئیتر خود منتشــر کرده بود بــا خطاب قرار دادن 
محمدباقر قالیباف و الیاس نادران نوشته بود که »متأسفانه 
بررســی جداول بودجه ۱۴۰۰ حاکی از تغییرات گسترده 
ارقــام و اعداد پــس از رأی گیری لایحــه بودجه در ضحن 
مجلــس با اطلاع و تأیید جنابتان می باشــد.  تا آنجا که در 
کمال تعجب جداول ۲۵ روز پــس از تصویب بودجه ابلاغ 

شده که در نوع خود بی نظیر است. «
وی این تخلف را رانتی بزرگ می نامد و می نویســد که 
»با توجه به رانت ایجاد شــده برای عده ای خاص و تذکرات 
متعدد نمایندگان پیرامون این موضوع که شــنیده نشد، با 
هدف یــک رانت بزرگ  که منجر به ذبــح قانون گرایی در 
نظام بودجه ریزی کشــور خواهد شد، این تخلف را پیگیری 

خواهم کرد. «
دقایقی پس از انتشــار این توییت، مالک شریعتی عضو 
هیئت رئیسه مجلس ادعای دســت کاری بودجه ۱۴۰۰ را 
تکذیــب کرد و گفت که »هیچ تصمیمی در بودجه ۱۴۰۰، 
بدون مجوز از اعضای کمیسیون تلفیق و صحن علنی گرفته 

نشده است.  ادعای دست کاری و رانت خلاف واقع است. «
رحیم زارع، سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس هم با رد 
اظهارات علی خضریان اتفاق رخ داده را عادی خواند و نوشت 
که »در همه مجالس تصمیم گیــری درباره جداول بودجه 
حدود هزار صفحه اســت که با تفویض صحن به کمیسیون 
تلفیق واگذار می شــد تا با مشــورت رؤسای کمیسیون ها 
تصمیم گیری شــود و از روزی که لایحه ارجاع می شــود تا 
روز ابلاغ، بارها و بارها به دلیل تصمیمات صحن و بررســی 

کارشناسان و نظرات شورای نگهبان تغییر می کند. «
پس از آن در چهارم اردیبهشــت ۱۰۰ نماینده خواستار 
توضیحات قالیباف درباره تغییرات جداول بودجه شدند.  در 
نامه این نمایندگان آمده بود: بررسی جداول بودجه حاکی از 
تغییرات گسترده ارقام و اعداد نسبت به جدول ارائه شده از 
سوی دولت است که در صحبت با اعضای کمیسیون تلفیق 
مشخص شــد که جداول فقط توسط یک یا چند نفر و در 
نهایت با تایید رئیس کمیســیون تلفیق و چند روز پس از 
رای گیری لایحه در صحن مجلس در  تاریخ ۲۹ اســفندماه 
۱۳۹۹ نهایی شده است.  در این نامه با اشاره به اینکه جداول 
تا حدود یک ماه بعد یعنی تا تاریخ ۲۱ فروردین ماه ۱۴۰۰ 
به کرات تغییر کرده اســت،  تصریح شــد: در کمال تعجب 
جداول ۲۵ روز پس از تصویب بودجه در صحن ابلاغ شــده 

است و متاسفانه بر اساس اخبار مستند، این تغییرات محدود 
به ارقام جداول نشده بلکه حتی تغییرات کلی در تبصره ها و 
جداول داخل آنها و تصحیح بندها بر اساس اشکالات شورای 

نگهبان را نیز شامل شده است. 
در این نامه که خطاب به قالیباف نگاشته شده تاکید شد: 
جنابعالی مستحضرید که بر اساس آیین نامه داخلی مجلس،  
همه ردیف ها و جداول و پیوســت ها و نیز تغییرات مدنظر 
شورای محترم نگهبان بایســتی به تصویب صحن مجلس 
برســد و در این خصوص حق نماینده قابل واگذاری به غیر 
نیســت.  در  ادامه آمده است: نکته دوم رعایت شأن مجلس 
اســت.  آنچه باعث تاسف بیشتر گردید این است که رئیس 
محترم کمیسیون تلفیق در پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان 
درخصوص ضرورت ارائه جداول و ردیف ها از ســوی هیات 
رئیسه، عنوان نمود که جداول نهایی در اتوماسیون بارگذاری 
و مدعی ارســال جداول همزمان با ارســال مــاده واحده و 
تبصره ها  در تاریخ ۲۶ اسفندماه ۹۹ به شورای نگهبان شد.  
اما حسب اطلاع رسانی دبیرمحترم هیات رئیسه جداول اولیه 
ســه روز بعد و در تاریخ ۲۹ اســفند ماه ۹۹  نهایی و اعلام 
گردیده و تا ۲۱ فروردین نیز مرتب در حال تغییر بوده است  
و تمام اینها همه توسط رئیس تلفیق و یکی  دو نفر از اعضا 
کمیسیون و دوستانی از بیرون مجلس و بدون اطلاع حتی 

اعضای کمیسیون تلفیق صورت گرفته است. 
کمیســیون تلفیق اما در واکنش به این نامه بازهم کار 
خــود را قانونی و در موعد مقرر عنــوان و در توضیح اقدام 
خود به شرایط بودجه پیشنهادی اولیه و ناهم تراز دولت، رد 
کلیات در صحن علنــی، اصرار بر ابلاغ بودجه قبل از پایان 
سال و از دست رفتن فرصت سه هفته ای مجلس اشاره کرد و 
آن را موجب محدودیت زمانی در بررسی خواند.  روز گذشته 
دو مــاه پس از ایــن ماجرا ، مهرداد ویــس کرمی نماینده 
خرم آباد در خلال بررسی طرح تقویت امنیت غذایی کشور 

در تذکری گفــت که به دلیل اتفاقی که در بودجه افتاده و 
بــدون تصویب صحن ویرایش در بودجه رخ داده، به اعتماد 

ما به هیأت رئیسه آسیب وارد شده است. 
بعد از این تذکر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس گفت: 
متأسفم پشت بلندگو می گویید در صحن یک چیزی تصویب 
شده و در متن چیز دیگری است، این ظلم به مجلس است.  
وظیفه من دفاع از مجلس بوده، خواهش می کنم دوســتان 
رعایت کنند.  حضرت آقا به مــا تذکر دادند که موضوعاتی 
نگویید که بهانه به دست کسانی بدهیم که بخواهند مجلس 
را تضعیــف کنند.  بعد از این صحبت هــا ی قالیباف مجددا 
ویس کرمی با استناد به ماده ۷۵ آیین نامه در تذکری اظهار 
کرد: من آقای قالیباف را فــردی صبور و با متانت می دانم 
که در سال اولش ریاستش در مجلس این را شاهد بودیم و 
قابل تحســین بود اما امروز چند مطلب بیان شد که خلاف 
واقع بوده و لازم اســت به خاطر ثبت در مذاکرات نکاتی را 
درباره آن توضیح دهم.  وی ادامه داد: اشکالی مطرح شد که 
هیأت رئیسه بعد از تصویب بودجه آن را ویرایش کرده و یا 
تغییراتی در بودجه اعمال شده است.  این اشکال نه تنها  در 
ذهن بنده که بلکــه در ذهن تعداد دیگری از همکاران هم 
بوجود آمده که هنوز هیأت رئیســه به آن جواب مستدل و 
رســمی نداده است.  نمونه آن در حذف تبصره ۱۹ و کشت 
برنج است که از هیأت رئیسه می خواهم فیلم و تصویر آن را 
منتشــر کنند یا دست بردن در جداول بعد از تصویب و در 

ایام تعطیلات مجلس. 
این نماینده مجلس تأکید کرد: وظیفه هیأت رئیســه و 
رئیس مجلس روشنگری است.  منتی بر سر ما ندارید.  شما با 
رأی ما نمایندگان عضو هیأت رئیسه شدید.  وظیفه تان این 
است که وقتی من نماینده سوالی دارم بدون حرف از بالا به 
پایین برای من روشــنگری کنید.  اصلا ما اشتباه کردیم که 
وقتی به آقای صباغیان جســارت شد سکوت کردیم که آن 

هم به خاطر مصالحی بود.  حالا این وضعیت به همه تعمیم 
پیدا می کند.  آقای صباغیان یک جمله ای گفت و ما نابودش 
کردیم.  پس کی می شــود در این مجلس حرف حق زد که 
تریبونش آزاد است و طبق قانون اساسی نماینده حق اظهار 

نظر در امور کشور را دارد؟
ویس کرمی گفت: خرج کردن از مقام معظم رهبری در 
امور جزئی اگر سوءاستفاده از جایگاه ایشان نباشد حتما جفا 
در حق ایشــان است.  تا کی می خواهیم این سید بزرگوار را 
خرج حرف ها ی خودمان بکنیم.  ما باید هر حرفی که داریم 
در مجلس بزنیم.  آقا جایگاه خود را دارند.  لازم اســت این را 

هم بگویم که ما ارادتان به آقا کمتر از حضرات نیست. 
وی افزود: آن ها یی که به آقای قالیباف احســنت گفتند 
دقت کنند اگر بنا باشد هر انتقادی تضعیف مجلس محسوب 
شــود پس در موارد محال که انتقادی وارد اســت چه باید 
کرد؟ آیا باید ســکوت کنیم تا هیأت رئیسه هر کاری دلش 
می خواهــد انجام دهد؟ من حتی می توانم به کلیت مجلس 
هم انتقاد کنم.  مثلا شــاید این را بگویم که خوب است در 
بازنگری قانون اساسی، در وظایف مجلس هم بازنگری شود.  
این چه اشکالی دارد؟ کجای قانون اساسی گفته که ما اجازه 
نداریم؟ اگر من به عنوان یک اســتاد دانشگاه با ۱۷ عنوان 
کتاب نتوانم این حرف ها  را بزنم پس چه کسی می تواند این 

حرف ها  را بگوید؟
ایــن نماینده مجلس گفت: بین هیأت رئیســه و کلیت 
مجلس تفاوت است بنابراین تضعیف شخص رئیس و هیأت 
رئیســه با تضعیف مجلس دو مقوله جداست پس خواهشا 

مغالطه کل و جز نکنید. 
وی همچنین اظهار کرد: طبق قانون اساسی نماینده حق 
اظهار نظر در تمام مســائل کشور را دارد.  البته حق تهمت 
زدن به کســی را ندارد.  ما می گوییم روشــنگری کنید.  ما 
نگفتیم شما دزدی و یا خدایی نکرده ظلم کردید ولی ابهامی 

در ذهن من و برخی نمایندگان است که باید روشن شود. 
وی دربــاره ولایت فقیه هم اظهار کرد: من درباره ولایت 
فقیه حداقل ۵۰۰ صفحه مطلب مکتوب دارم آن هم در دهه 
۷۰ و ۸۰ که خیلی ها  برای رأی ژســت اصلاح طلبی گرفته 
بودند با شجاعت از ارزش ها ی انقلاب دفاع کردم.  در دانشگاه 
اصفهان و در قلب دولت اصلاحات جلســه می گذاشتم و از 
ولایت مطلقه فقیه صحبت می کردم.  به این کار هم افتخار 
می کنــم.  هر چه هم ضربه خوردم به خاطر دفاع از ارزش ها  
و جایگاه ولایت فقیه بوده اســت.  ویس کرمی خاطرنشان 
کرد: بدترین تضعیف مجلس انجام کارهایی است که کلیت 
مجلس را زیر سوال می برد.  هر کسی هر ضربه ای خورد از 
درون خورد؛ از این می ترســم که فردا آقای رئیسی تشریف 
آورند برخی بگویند علیه آقای رئیســی حرف زدن خلاف 
اسلام و مســلمانان اســت پس من کجا باید از حق مردم 
مظلوم خود دفاع کنم؟ اگر مجلس خطایی کرد کجا باید آن 
را بیــان کنم؟ پس دیگر این حرف ها  را درباره مهرداد ویس 
کرمی در مجلس تکرار نکنید چون هیچ اثری ندارد.  من هم 

تابع جو نبوده و نیستم. 

هنوز هیأت رئیسه مجلس به اشکال نمایندگان، جواب مستدل و رسمی نداده است

اعتراض دوباره به تغییر بودجه بعد از تصویب
نماینده خرم آباد: از این می ترسم که فردا آقای رئیسی تشریف آورند برخی بگویند علیه آقای رئیسی حرف زدن خلاف 

اسلام و مسلمانان است.  پس من کجا باید از حق مردم مظلوم خود دفاع کنم؟

اگر دســت اندرکاران از وجود امثــال علیرضا محجوب 
استفاده کنند، به نفع خودشان است و اگر به جامعه کارگری 
بی اعتنایی کنند، حتما به ضرر خودشان است مراسم یادبود 
مرحوم طه محجوب به مناسبت سومین روز درگذشت وی 
در خانه کارگر عصر سه شــنبه )یکم تیرماه( برگزار شد.   به 
گزارش مردم ســالاری آنلاین، مصطفی کواکبیان دبیرکل 
حزب مردم سالاری در مراســم یادبود طه محجوب با بیان 
اینکه یک ماهی اســت که در هیچ مراسم سخن نگفته ام، 
بیان داشــت: من در حال ترک ایــن مجلس بودم که برادر 
ارجمنــدم، جناب آقــای محجوب از من خواســتند تا در 
این مراسم ســخن بگویم.  امروز، ولادت شمس الشموس و 
ولی نعمت ما امام رضا )ع( است.  این امام بزرگوار در حدیثی 
می فرماید، »دوست هر کسی عقل اوست و دشمن او نادانی 
و جهالت اوســت«.  طه محجوب انسانی اندیشمند بود و از 
قدرت تعقل فراوانی برخوردار بود و تمامی اقداماتش بر محور 
عقلانیت بود.  من گواهی می دهم، طه محجوب قصد داشت 
تا فعالیت های قرآنی خود را در مشــهد گسترش دهد و در 

شب میلاد ضامن آهو، مهمان این امام بزرگوار)ع( شد.  
او ادامه داد: من از فرصت حضور در کنار آقای محجوب 
برخــوردار بــوده ام؛ و  از ایشــان جــز اخلاص و ســراز پا 
نشــناختن برای مردم چیزی ندیده ام.  او همواره در خدمت 
محرومان و کارگران اســت و به مقامی رســیده اســت که 
خداوند با گرفتاری هایی ســخت، صبر این انســان بزرگوار 
را آزمایش می کند.  او انســانی صبور اســت و در روز آیین 
تشییع پیکر مرحوم بســیار صبوری کردند و خانواده خود 
را بــه آرامش دعوت می کرد.  لذا او قطعا از مقامی برخوردار 
اســت که مشــمول صلوات و رحمت الهی است و در اینجا 

تاکید می کنم اگر دســت اندرکاران از وجود امثال محجوب 
اســتفاده کنند، قطعا به نفع خودشان اســت.  شایان ذکر 
است محمد شــریعتمداری )وزیر کار(، غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی )نماینده ســابق مردم رشت(، علی ربیعی )وزیر 
سابق کار(، حســین کمالی )دبیر کل اسلامی کار(، مجید 
نصیرپور )نماینده اســبق مجلس(، علی اصغر بیات )رئیس 
کانون عالی بازنشستگان و مستمری بگیران سازمان تامین 
اجتماعی(، مصطفی ســالاری )مدیرعامل ســازمان تامین 
اجتماعی(، نادر قاضی پــور )نماینده ادوار مــردم ارومیه(، 
مصطفی کواکبیان )نماینده سابق مجلس(، جمشید تقی زاده 
)نماینده پارلمانــی وزیر ورزش(، ولی اســماعیلی )رئیس 
کمیســیون اجتماعی مجلس(، ناصر چمنی )رئیس کانون 
عالی انجمن های صنفی کارگران ایران(، علیرضا محمودی 
)مدیرعامل اتحادیه اســکان(، اعضــای هیات مدیره راه آهن 
جمهوری اسلامی، حسین حبیبی )عضو هیات مدیره کانون 
شوراهای اسلامی کار سراسر کشور(، حسن لطفی )نماینده 
سابق مجلس(، مســعود پزشکیان )نماینده مجلس(، ناهید 
حیدری )مدیرکل امور مســتمری بگیران ســازمان تأمین 
اجتماعی( و علی گلمرادی )نماینده ســابق مجلس( در این 
مراسم حضور داشتند.   حسن صادقی درباره مرحوم محجوب 
توضیح داد: زبان قاصر است که به تسلیت باز شود و از سوگ 
عزیز و جوانی برومند و اخلاق مدار ســخن بگوید.  وی، عمر 
کوتاه خــودش را در راه حمایت از محروم ترین و عزیزترین 
قشر جامعه یعنی کارگران فدا نمود.  من این مصیبت عظیم 
را به اســتاد و برادر ارجمندم، جناب آقای علیرضا محجوب 

و خواهر گرانقدرم سرکار خانم گیلانپور تسلیت می گویم.  
رئیــس اتحادیــه پیشکســوتان کارگری با اشــاره به 

فداکاری هــای مــادر مرحوم محجوب تصریــح کرد: خانم 
گیلان پور، زنی فداکار است که تمام کمبودهای فزرندان را 
با ایثار پاســخ می گفت.  او زنی صبور و به سان سنگ زیرین 

آسیاب است که فرزندان را در غیاب پدر تربیت کرد.  
وی ضمن قدردانی از حضور مهمانان، مسئولان لشگری 
و کشوری در این مراسم یادبود گفت: روزی غمگین را پشت 
ســر می گذاریم، طه فرزند بزرگوار دبیرکل خانه کارگر که 
تمــام عمر خویش را در راه حمایت از کارگران صرف کرده، 
ما را ترک کرده اســت.  طه محجوب همچــون پدر در راه 
حمایت از کارگران گام برداشت.  صادقی گفت: او در ترویج 

فرهنگ قرآنی سر از پا نمی شــناخت و برای تربیت قرآنی 
جامعه هدف یعنی کارگران تلاش می کرد.  موسسه »برهان 
علم و معرفت« آخرین دســتاورد فرهنگی او در زندگی بود 
که یادگاری ارزشــمند است.  او بیان داشت: نمی دانم با چه 
زبانی تســلیت بگویم، حاصل زندگی آقای محجوب و خانم 
گیلان پور، فرزندان برومندی بوده اســت.  خدایا، تو شــاهد 
بودی که او بســیار تلاش کرد تا کلام نورانی تو را به گوش 
انسان ها برساند.  ما، طه را به تو می سپاریم و بهشت برین را 
برای او می خواهیم.   حسن صادقی در پایان این مراسم، متن 

پیام تسلیت رهبری به علیرضا محجوب را قرائت کرد.  

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه توجه به مردم در ســیره 
امام )ره( تشریفاتی و سیاسی نبود، تصریح کرد: حقیقتا امام 
مردم را باور داشــت و نظــر، رای و نگاه مردم را مورد توجه 
قرار می دادند.  به گزارش قوه قضائیه، رئیسی پس از حضور 
در حرم امــام خمینی )ره( و تجدید میثــاق با آرمان های 
بنیانگذار کبیر انقلاب اســلامی با تبریک ولادت با سعادت 
امام هشتم، میثاق با امام را میثاق با همه خوبی ها، ارزش های 
انقلاب اسلامی، کار کردن و تلاش کردن برای خدا و توجه 
داشتن به مردم و مردم داری و مردمی بودن دانست.  رئیس 
قوه قضائیه با بیان اینکه توجه به مردم در ســیره امام )ره( 
تشریفاتی و سیاســی نبود، تصریح کرد: حقیقتا امام مردم 
را باور داشــت و نظر، رای و نگاه مــردم را مورد توجه قرار 
می دادند.  رئیسی با اشاره به این مطلب که در گفتمان امام 
)ره( توجه به محرومان و مستضعفین محوریت خاصی دارد، 
یادآور شــد: میثاق با امام، میثاق با عدالت، هم عادل بودن 
و هم خواهان اجرای عدالت بودن اســت.  رئیس دســتگاه 

قضا با خاطرنشــان کردن تاکیدات امام خمینی )ره( قبل از 
پیروزی انقلاب پیرامون برپاکردن جامعه ای مبتنی بر اصول 
عقلانیــت، معنویت، عدالت و اخلاق افزود: امام )ره( همواره 
تاکید داشتند که باید جامعه ای مبتنی بر این مبانی بنا کرد 
و تلاش خودشــان نیز این بود که ایــن مبانی را در جامعه 
مستحکم کنند.  رئیس دستگاه قضا افزود: امروز باید آزمون 
و خطا نداشــته باشیم.  باید تمام دســت اندرکاران در همه 
حوزه ها تلاش کنیم آنچه خواست امام )ره( و شهدا و رهبر 
انقلاب است، به آن عمل شــود.  رئیس قوه قضائیه تصریح 
کرد: امروز بــرای اجرای عدالت باید خیلی تلاش کنیم، در 
دســتگاه اجرایی باید در تمام لایه های این دستگاه عدالت 
حکم کند به نحوی که پرونده های ورودی به دســتگاه قضا 

کمتر شود.  رئیســی خاطرنشان کرد: در دستگاه قضایی در 
دوره تحول، برای پیشــبرد سند تحول و کار تحولی، محور 
را عدالــت قرار دادیم و در این انتخابــات پیام مردم تحول 
بوده اســت و این تحول نیز محورش اجرای عدالت اســت.  
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: امروز ما نباید آزمون و خطا 
داشــته باشیم، چون چهل سال از پیروزی انقلاب می گذرد 
و باید تمام دست اندرکاران و خدمتگزاران در همه حوزه ها 
تلاش کنند که به آنچه که خواست امام )ره(، شهدا و رهبر 
معظم انقلاب اســت، عمل شود که این خواست هم جدا از 
خواست های مردم نیست که باید به خواست مردم که اجرای 
عدالت است از سوی مسئولان تحقق بخشیده شود.  رئیس 
قــوه قضائیه ابراز امیدواری کرد کــه خداوند توفیق دهد تا 

همــه بتوانند در این خط نورانی حرکــت کرده و خط امام 
را دقیق بشناسند.  سیدحسن خمینی نیز در مراسم تجدید 
میثاق مسئولان عالی قضایی با آرمان ها ی امام خمینی)ره( با 
تبریک میلاد امام رضا)ع( و هفته قوه قضائیه، گفت: به برادر 
بزرگوارمان جناب آقای دکتر رئیســی به مناسبت انتخاب 
شدن به ریاست جمهوری اســلامی ایران تبریک می گویم 
و از خدای متعال مسالت می کنیم روح امام را موفِّق و مویِّد 
این مجموعه قرار بدهد.  سیدحسن خمینی با اشاره به آستانه 
آغاز دولت جدید، اظهار داشت: جامعه به امید رفع مشکلات 
خودش به فرد خاصی اعتماد کرده است.  در این راه، حق و 
حقیقت نقطه ای است که می تواند راهگشا و گره گشا باشد 
و مسیر را به سمت تعالی باز و هموار کند.  وی با بیان اینکه 
همه پیامبران آمده اند برای اینکه خود مردم قســط و عدل 
را اقامه کنند، ادامه داد: از خدای سبحان و ارواح طیبه اولیا 
و روح امام استدعا می کنیم همت را بدرقه کاروانی کنند که 

در آغاز راه خودش قرار دارد. 

دبیرکل حزب مردم سالاری در مراسم سومین روز درگذشت طه محجوب:

خدمات عقلانی و قرآنی طه محجوب به جامعه کارگری فراموش ناشدنی است

تجدید میثاق مسئولان قضایی با آرمان های بنیانگذار کبیر انقلاب 

رئیسی: امروز باید آزمون و خطا نداشته باشیم

اعلام جزئیات تکمیلی از نتایج شمارش آرای 
انتخابات ریاست جمهوری

جمال عرف رئیس ســتاد انتخابات کشور، با اعلام جزئیات تکمیلی از نتایج 
شمارش آرای انتخابات ریاست جمهوری، از تکمیل نتایج قبلی با وصول آخرین 

صورتجلسات از ۹۱ صندوق باقی مانده این انتخابات خبر داد.
به گزارش ایســنا، جمال عرف رئیس ســتاد انتخابات کشور، در ادامه اعلام 
نتایج انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری تصریح کرد: با وصول تمامی 
صورتجلســات صندوق ها ی اخذ رأی انتخابات ریاســت جمهوری و همچنین 
انطباق صورت جلســات هیأت ها ی اجرائی و نظارت بخش ها  و شهرستان ها ی 
سراسر کشــور، و اعمال جملگی آنها در سامانه جامع انتخابات، نتایج تکمیلی 
شــمارش آرای انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری، مورد جمع بندی 

قرار گرفت.
رئیس ستاد انتخابات کشور این نتایج را به شرح ذیل اعلام کرد:

۱.   کل تعرفه هــا ی مصرفی ) تحویل شــده به مراجعه کنندگان شــعب( : 
۲۸.۹۸۹.۵۲۹ برگ

۲.    آرای داخل صندوق ها ی اخذ رای: ۲۸.۷۵۰.۷۳۶ برگ
۳.    آرای باطله غیر مأخوذه درون صندوق: ۱۰۰.۲۳۱ برگ

۴.    آرای مأخوذه: ۲۸.۶۵۰.۵۰۵ رأی
۵.    آرای باطله مأخوذه: ۳.۷۴۰.۶۸۸ رأی

۶.    آرای صحیح: ۲۴.۹۰۹.۸۱۷ رأی
آرای  هر یک از نامزدها:

آقای سید ابراهیم رئیسی ۱۸.۰۲۱.۹۴۵ رأی
آقای محسن رضایی میرقائد ۳.۴۴۰.۸۳۵ رأی

آقای عبدالناصر همتی ۲.۴۴۳.۳۸۷ رأی
آقای سید امیرحسین قاضی زاده ها شمی  ۱.۰۰۳.۶۵۰ رأی

رئیس ستاد انتخابات کشور خاطرنشــان کرد: در اجرای تبصره ۸ ماده ۳۱ 
قانون انتخابات ریاســت جمهوری، نتایج کامل شــمارش آرا به شورای نگهبان 
اعلام شده اســت و مطابق همین تبصره، تایید نهایی صحت انتخابات برعهده 

شورای نگهبان است.
گفتنی است، تفاوت عدد مربوط به کل تعرفه ها ی مصرفی )تعرفه ها ی تحویل 
شده به مراجعه کنندگان شعب( با عدد  آرای داخل صندوق ها ی رأی، مربوط به 
افرادی است که  در انتخابات شرکت کردند اما به هر دلیلی، رأی خود را داخل 

صندوق ها  نیانداختند.

ضربه به باند کلان و بین المللی مواد مخدر در البرز
یــک باند کلان و بین المللی مواد مخدر کــه مترصد ترانزیت محموله ای  به 
خارج از کشور بود؛ در استان البرز شناسایی و مورد ضربه قرار گرفت. به گزارش 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، با اقدامات و هم افزایی اطلاعاتی 
سربازان گمنام امام زمان )عجل الله تعالی فرجه الشریف( در ادارات کل اطلاعات 
اســتان های آذربایجان غربی و البرز، یک باند کلان و بین المللی مواد مخدر که 
مترصد ترانزیت محموله ای  به خارج از کشــور بود؛ در استان البرز شناسایی و 
مورد ضربه قرار گرفت. در این عملیات، ۴ نفر از اعضای باند دستگیر، ۳ دستگاه 
خــودرو توقیف و ۷۰۰ کیلوگرم )هروئین( با ارزش تقریبی بیش از ۷۰ میلیارد 

تومان کشف گردید.

دیدار ابراهیم رئیسی با حسن روحانی
رئیس جمهور منتخب با رئیس جمهور مستقر دیدار کرد. به گزارش ایسنا، 
روز گذشــته سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهوری منتخب با حضور در دفتر 

رئیس جمهوری با حجت الاسلام حسن روحانی دیدار و گفت وگو  کرد.
این دومین دیدار حسن روحانی و ابراهیم رئیسی بعد از انتخابات ۲۸ خرداد و 

انتخاب رئیسی به عنوان رئیس جمهور چهار سال آینده کشور است.

صحت انتخابات ریاست جمهوری تایید شد
سخنگوی شورای نگهبان از تایید صحت انتخابات ریاست جمهوری خبر داد.
به گزارش ایسنا، عباسعلی  کدخدایی  در گفت وگو با بخش خبری ۱۴ شبکه 
یک سیما با موضوع بررسی انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم گفت: گزارش 
وزیر کشور را  دیروز دریافت کردیم و نسبت به نتایج نهایی موضوع بررسی شد 
و همکاران ما در ستاد نظارت انتخابات گزارشات واصله را بررسی کردند و امروز 
صبح موضوع را به بحث گذاشتیم و اعضای شورای نگهبان با توجه نتایج اعلامی 
به استناد ماده ۷۸ قانون انتخابات و تبصره ۸ ماده ۳۱ قانون انتخابات،  صحت 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری را مورد تایید قرار دادند. وی افزود:  
ما گزارش موثری که بر سرنوشت انتخابات اثر گذاشته باشد، نداشتیم و بر همین 
اساس  اعضای شورای نگهبان صحت سیزدهمین دوره انتخابات را تایید کردند.

جنتی: انتخابات با موفقیت کامل برگزار شد
دبیر شــورای نگهبان گفت: الحمدلله انتخابات با موفقیت کامل و بدون هیچ 

تنشی و در آرامش کامل برگزار شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شــورای نگهبان، آیت الله احمد جنتی دبیر 
شورای نگهبان چهارشنبه )۲ تیر ۱۴۰۰( طی سخنانی در نطق پیش از دستور 
جلســه شــورای نگهبان ضمن تبریک میلاد با سعادت امام رضا )ع( گفت: این 
افتخار بسیار بزرگی است که ملت ایران با امام هشتم )ع( مجاورت دارند و خدا 
را باید شکر کرد که ملت ایران از برکات این امام همام بهره مند هستند. وی با 
اشــاره به برگزاری موفق انتخابات افزود: الحمدلله انتخابات با موفقیت کامل و 

بدون هیچ تنشی و در آرامش کامل برگزار شد.

توصیه های یک نماینده
 به نهادهای برگزار کننده انتخابات

نماینده مــردم جیرفت در مجلس یازدهم تأکید کرد: توصیه می شــود که 
تمام جنبه های عدم مشــارکت بخشــی از مردم و حجم بــالای آراء باطله در 
انتخابات اخیر از نظر سیاسی و جامعه شناختی توسط نهادهای ذی ربط بررسی 
و برای آن چاره اندیشــی شــود. به گزارش ایســنا، ذبیح الله اعظمی در جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود ضمن تبریک و آرزوی 
توفیق خدمت برای ســید ابراهیم رئیســی، رئیس دولت سیزدهم اظهار کرد: 
دکتر رئیســی فرمودند مســتقل به میدان آمده اند بنابراین امیدوارم با انتخاب 
یک کابینه فراجناحی، متخصص و توانمند فرموده خود را عملی نموده و ضمن 
اجــرای برنامه های خود مطالبات به حق مردم ایــران از هر گروه و جناحی را 

اجرایی نمایند.
نماینــده مردم جیرفت در مجلس ضمن تشــکر از مردم بخاطر حضور پای 
صنــدوق رأی تأکید کرد: توصیه می شــود که تمام جنبه های عدم مشــارکت 
بخشــی از مردم و حجم بالای آراء باطله در انتخابات اخیر از نظر سیاســی و 

جامعه شناختی توسط نهادهای ذی ربط بررسی و برای آن چاره اندیشی شود. 
وی همچنین در انتقادی نسبت به »پدیده تخلفات انتخاباتی« گفت: پدیده 
شوم خرید رأی در انتخابات شوراها نقش بازی کرد. یکی از عوامل عدم استقبال 
مردم از  انتخابات شوراها و حجم بالای آراء باطله، همین اقدامات مجرمانه بوده 
که باید به شــدت با آن برخورد شود. اعظمی خطاب به مردم ایران گفت: اکثر 
مشکلات کشــور ناشــی از ضعف مدیریت مدیران بالایی و میانی، روزمرگی و 
بی برنامگی آنهاست. همچنین عدم شایسته سالاری، فساد، رانت خواری و دلالی 
در نظام اداری از دیگر مشــکلات مبتلابه کشور است. مردم بخاطر دارند که در 
زمان جنگ و دفاع مقدس اگر مدیران تجربه نداشتند، با انگیزه و پاکدست و در 
تصمیم گیری شجاع بودند. بنابراین تا زمانی که شایسته سالای جای خویشاوند 

سالاری را نگیرد و فساد رخت برنبندد، مشکلات کشور باقی خواهد ماند.

تهران در مقابله با بحران فقط ۲۰ درصد 
آمادگی دارد

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به بازدید جمعی از اعضای کمیسیون از سازمان پیشگیری و مدیریت 
بحران و رصدخانه تهران گفت: اگر فکر اساسی نشود احتمال وقوع فاجعه بزرگ 

در تهران وجود دارد. 
به گزارش ایســنا، روح الله نجابت نماینده مردم شــیراز در مجلس شورای 
اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: تهران در مقابله با بحران فقط 
۲۰% آمادگی دارد! در بازدید  کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران تهران و رصدخانه شهر تهران، میزان آمادگی برای 
مواجهه با بحران های جدی در تهران حداکثر۲۰% ارزیابی شد. اگر فکر اساسی 

نشود احتمال وقوع فاجعه بزرگ وجود دارد.

اخبار کوتاه

دبیر کل حزب جمهوریت ایران اســلامی با بیان این که 
اشــتباه اســت که گفته شــود اصلاحات تمام شد و تفکر 
اصلاح طلبی مرده اســت، گفت: اکنون اصلاح طلب ها هیچ 
قدرتــی در نظام ندارند بهترین زمــان را در اختیار دارند تا 
به صورت جدی به آسیب شناسی از عملکرد خود بپردازند. 

رسول منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به این که 
اصلاحات یک اندیشــه و جریان فکری است و نه صرفا یک 
تشــکیلات اظهار کرد: اصلاحات یک نوع اندیشه و نگاه به 
کشورداری، نظام و مردم است.  ما این نگاه را از اوایل انقلاب 
اســلامی در سایه تعالیم امام خمینی )ره( به دست آوردیم.  

تا قبل از دوم خردادماه نام این اندیشه خط امام بود و کاملا 
مشخص بود که منبع الهام این جریان، اندیشه امام است. 

وی ادامه داد: بنابراین این جریان از بین رفتنی نیســت، 
زیــرا جریان های فکری با آمدن یــا رفتن دولت یا مجلس 
شورای اســلامی از بین نمی رودند، اما هرچه طرفداران این 
اندیشــه بیشتر بر آن حساس تر باشــند، این جریان بیشتر 

تعمیق یافته و تثبیت می شود و گسترش بیشتری می یابد 
اما اگر طرفداران اش از این اندیشــه هم جدا شوند، باز هم 
این فکر و اندیشــه باقی می ماند زیرا وابسته به فرد، جناح 

یا گروه نیست.  
من معتقدم اندیشه اصلاحات ماندگار بوده و آینده به آن 
تعلق دارد و هرچه آگاهی مردم بیشــتر شود، بیشتر به این 

اندیشه علاقه مند می شوند. 
این فعال سیاسی در ادامه با اشاره به رویکرد منفی برخی 
از  مردم در انتخابات اخیر نســبت به اصلاح طلب ها گفت: 
واکنش مردم نسبت به جریان فکری اصلاحات نیست، بلکه 
نسبت به اصلاح طلب ها است زیرا با عملکرد خود مردم را از 
خود می رانند و مردم نســبت به آنها بدبین می شوند با این 
حــال در عمق جان مردم اعتقاد بــه اصلاحات وجود دارد.  
برهــان عقلی هم داریم که اگر اصلاحات نباشــد جامعه یا 
عقب گرد می کند یا درجــا می زند، بنابراین اصلاحات برای 

توسعه و تکامل جامعه نیاز است. 

منتجب  نیا:
خروج از قدرت به معنای مرگ تفکر اصلاحات نیست


